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Aanwezigen

Voorzitter: mevrouw A. Mager
Raadsgriffie: de heer W. van der Meer
Fracties: Stadsbelang-Democraten Gorinchem-VVD-PvdA-SGP/ChristenUnie-

CDA-SP-D66-GroenLinks-Gorcum Actief-Fractie van Maaren
Portefeuillehouder: de heer J. van der Geest
Ambtelijk: de heer J. Doorakkers
Notulen: notulistenbureau Leeuwenburgh-Vendrig

Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen hartelijk welkom. Zij leidt de 
bespreking kort in. 

Economische Visie

Recentelijk zijn twee rapporten gereedgekomen die de basis vormen voor de op te stellen 
gemeentelijke economische visie. Het ene rapport betreft een economische strategie voor 
de AV-regio. Het andere rapport is het economisch profiel van Gorinchem.
Het College wil de raad informeren over de uitkomsten van beide rapporten en met de raad 
het plan van aanpak bespreken om te komen tot een economische visie voor Gorinchem.

Wethouder Van der Geest geeft een toelichting. Voor de coronatijd was men bezig met het 
opstellen van het economisch profiel van de stad in de opmaat naar de economische visie. 
Daarbij was een afgeleide de uitgiftestrategie voor de Groote Haar. Er is ook een rapport 
bijgevoegd dat samen met de AV is opgesteld. De heer Doorakkers zal een presentatie 
geven. 

De heer Doorakkers geeft een presentatie (beschikbaar op iBabs).
Hij gaat in op de huidige ambitie, GO2032 met het tweesporenbeleid en de aansluiting van 
onderwijs op de arbeidsmarkt en het Gorcums akkoord. Vervolgens geeft hij een schets van 
de regionale economie. De gemeenten in de AV verschillen en de kracht zit in de diversiteit. 
De bevolking groeit maar de beroepsbevolking krimpt. Er zijn kansen door de next 
economy, nieuwe ontwikkelingen zoals de circulaire economie en de automatisering. Er 
worden drie ontwikkelingsscenario’s geschetst: inzetten op krachtige sectoren, de regio als 
circulaire hun en inzetten op innovatieve toegepaste bedrijvigheid. 
Het economisch profiel van de gemeente Gorinchem wordt toegelicht. De grootste 
werkgevers zijn het ziekenhuis, Damen en Corbion. In de periode 2016-2019 was sprake 
van een afname van de werkgelegenheid en een toename van het aantal bedrijven. 
Er is een lage werkloosheid en een toename van de arbeidsparticipatie. 38% van de banen 
bevindt zich op de bedrijventerreinen. De beschikbaarheid van Groote Haar is essentieel. Er 
is een aanzienlijke kantorenleegstand. 
Vervolgens gaat de heer Doorakkers in op de impact van corona. In algemene zin zal de 
economie 5-6% krimpen in 2020, er zijn grote verschillen tussen en binnen sectoren. Er 
wordt een verdubbeling van de werkloosheid verwacht en een toename van faillissementen 
en uitkeringen. In Gorinchem wordt een gemiddelde krimp verwacht in de belangrijkste 
sectoren. De diversiteit in de bedrijvigheid is positief. Met het re-activatieplan corona wordt 
geprobeerd de economie te stimuleren. Tot slot wordt het plan van aanpak toegelicht. 

De voorzitter bedankt voor de presentatie en geeft gelegenheid voor het stellen van vragen. 
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De heer Van Breemen vraagt met betrekking tot het vestigingsklimaat aandacht voor de 
vleugels van de stad. Bedrijven aan de Schelluinsestraat zullen in dit kader moeten 
verhuizen. Hoe worden deze ontwikkelingen gezien waar het gaat om de flexibele ruimte, 
ruimte voor leegstand?

De heer Doorakkers antwoordt dat het altijd goed is om bedrijfsruimte beschikbaar te 
hebben. Groote Haar is in dit kader belangrijk om bedrijven die willen groeien in de 
gemeente te houden. Dit biedt ook kansen voor de ruimte die achtergelaten wordt. 
Bedrijven in een lagere milieucategorie kunnen bijvoorbeeld gemengd worden met wonen. 

De heer Van Breemen vraagt zich af hoe dat uitwerkt waar het gaat om de 
Schelluinsestraat.

Wethouder Van der Geest geeft aan dat in het kader van het plan van wethouder Van 
Doesburg locaties richting de snelweg niet geschikt zijn voor wonen. Daar zal bedrijvigheid 
blijven. Groote Haar biedt 40 ha dus als bedrijven zich hergroeperen zal dit efficiënt moeten 
gebeuren. Netto gaat het naar een plus. 

Mevrouw Hamann merkt op dat de zorgsector de grootste werkgever is in Gorinchem. De 
werkloosheid onder jongeren en zzp-ers is enorm gestegen. Wordt er ook gekeken naar een 
match voor de jeugd op het gebied van de zorgsector?

De heer Doorakkers antwoordt dat hier nog niet naar is gekeken. De economische structuur 
is in kaart gebracht. In de economische visie en de trends en ontwikkelingen zal daar op 
ingegaan worden. Het gaat dan breder om de gezondheidseconomie. 

De heer Wientjes merkt op dat er in het verleden problemen waren met het begrip 
centrumstad; hij meent dat beter over de regiofunctie gesproken kan worden. De link met 
het onderwijs is relevant, maar dat gaat ook breder dan de regio. Hij mist nog de 
Evenementenhal en de centrale ligging als kenmerken van Gorinchem. Daar zou meer op 
ingezet kunnen worden en ook op toerisme. Er wordt gesproken over Utrecht en Eindhoven, 
maar ook Rotterdam of de hele Randstad bieden ook kansen. Er zijn veel zzp-ers in 
Gorinchem en dat zal zeker een belangrijke rol houden in de ontwikkeling van de economie. 
In dit kader wijst hij op het belang van goede communicatie, te weten glasvezel. Gorinchem 
moet ook kijken naar het soort bedrijven dat aangetrokken moet worden, banen met een 
hogere toegevoegde waarde. 

De heer Kuijten bedankt voor de presentatie. Hij merkt op dat de gemeente als werkgever 
ontbreekt in de economische visie. De detailhandel heeft een kleine plek gekregen in de 
visie. Graag meer aandacht hiervoor. Met betrekking tot de mismatch jongeren en opleiding 
vraagt hij aandacht voor de behoefte aan vakmensen. Misschien is het ook een idee om in 
de richting van de zorg om te scholen. Ook vraagt hij wat de vestiging van Van der Valk 
Gorinchem zal brengen.

De heer Doorakkers licht toe dat in het tabellenboek overzichten van de bedrijven en 
aantallen medewerkers zijn opgenomen. De gemeente heeft 295 medewerkers en behoort 
niet tot de grootste werkgevers in de stad maar is wel in het tabellenboek opgenomen. 
Kansen voor om- en bijscholing richting zorg hebben de aandacht van Avres en het WSP. 
Met betrekking tot het vestigingsklimaat wordt een uitwerking gegeven aan de aansluiting 
onderwijs-arbeidsmarkt. 

Wethouder Van der Geest zegt desgevraagd dat er in de woon- en transformatievisie 
aandacht is voor het feit dat bij groei van werkgelegenheid er ook groei in het aantal 
woningen nodig is. Ook op dit punt moet er geen mismatch zijn.
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Mevrouw Versluis vraagt of er ook nagedacht kan worden over het verbinden van wonen en 
economie. Leegstand van kantoren kan gebruikt worden voor woonruimte voor bijvoorbeeld 
jongeren. Zo kunnen jongeren als arbeidskracht behouden worden voor de stad.

De heer Doorakkers zegt dat dit lastig meegenomen kan worden in de economische visie. Er 
wordt wel gekeken naar de transformatie van leegstaande kantoren. 

De voorzitter stelt vast dat er geen vragen meer zijn. Zij bedankt voor de duidelijke 
presentatie.

Sluiting

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering. 


